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ZZÁÁPPIISS  

zz  5599..  ččlleennsskkéé  sscchhůůzzee  RReeggiioonnuu  PPooddlluužžíí  

ddnnee  11..  1122..  22002200  vv  PPrruuššáánnkkáácchh 

 

Přítomni: 

• Mgr. Vojtěch Pospíšil   Josefov – předseda a starosta   

• Mgr. Josef Osička   Moravský Žižkov – místostarosta a starosta 

• Ing. Eva Rajchmanová   Dolní Bojanovice – starostka  

• Bc. Jana Filipovičová   Hrušky – starostka 

• Mgr. Libor Balga   Kostice – starosta 

• Mgr. Ladislav Straka   Lanžhot – starosta 

• Ing. Lubomír Zahradník   Prušánky - starosta 

• Ing. Ivo Padalík   Starý Poddvorov – starosta 

• Marta Otáhalová   Mikulčice – starostka 

• Ing. Zdeněk Tesařík   Tvrdonice – starosta 

• Mgr. Hana Zoubková   Týnec - starostka 

• Zdeněk Brhel   Nový Poddvorov – starosta  

• Ing. Josef Smetana   Technicko-ekonomický pracovník   

• Ing. Petra Křivánková 

 

Zapisovatel:  

• Bc. Eliška Petrlová    manažerka svazku  

 

Omluveni: 

• Mgr. Renáta Priesterrathová  starostka - Ladná 

• Mgr. Tomáš Klásek   starosta - Lužice 

 

Program: 

1. Zahájení  

2. Kontrola plnění usnesení  

3. Rozpočtové opatření I/2020  

4. Provedení závěrečné úpravy rozpočtu k 31.12.2020 

5. Rozpočet na rok 2021 

6. Plán inventur 2020 

7. Různé:  

- Výzva Regionu Podluží zainteresovaným subjektem, pro zajištění ochrany přírody a krajiny  

v lokalitě Soutok Moravy a Dyje na základě žádosti města Lanžhot o podporu obcí DSO  

- Adaptační strategie – PhDr. Jan Závěšický 

- Informace o realizaci projektu – Stromořadí pro Region Podluží – následná péče 2020 

- Aktuální situace COVID-19 a dopad situace na obce 

8. Diskuze 

9. Závěr 
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Bod programu č. 1 – Zahájení 

Starosta obce, Ing. Lubomír Zahradník, přivítal všechny přítomné a následně předal slovo předsedovi 

svazku obcí, Mgr. Vojtěchu Pospíšilovi. Předseda svazku seznámil všechny přítomné s programem 

zasedání. Hlasování bude uváděno v pořadí: pro-proti-zdržel se. 

Usnesení č. 1/59 

Členská schůze RP schvaluje program zasedání členské schůze Regionu Podluží.                   H:11-0-0 
 
 

Bod programu č. 2 – Kontrola plnění usnesení  

Manažerka, Bc. Eliška Petrlová, seznámila přítomné s kontrolou plnění usnesení z minulého zasedání  

a konstatovala, že všechny body byly splněny. 

Usnesení č. 2/59 

Členská schůze RP bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulého zasedání. 

                                                                                                                                                       H: 11-0-0 

 

Bod programu č. 3 – Rozpočtové opatření I/2020 

Rozpočtové opatření I/2020 – Ing. Josef Smetana seznámil přítomné s rozpočtovým opatřením 

a jednotlivými položkami.  

Usnesení č. 3/59 

Členská schůze RP schvaluje rozpočtové opatření I/2020 bez připomínek. 

                                H: 11-0-0 

 

Bod programu č. 4 – Provedení závěrečné úpravy rozpočtu k 31.12.2020 

Ing. Josef Smetana upozornil, že je zapotřebí schválit zmocnění předsedy k provádění rozpočtových 

opatření a závěrečných úprav rozpočtu. K tomuto návrhu nevznesl nikdo žádné dotazy a přešlo 

se k hlasování. 

Usnesení č. 4/59 
Členská schůze RP zmocňuje  předsedu DSO Regionu Podluží provádět a schvalovat rozpočtová 

opatření do konce roku 2020 v plném rozsahu.         

                                          H:11-0-0 
 

Bod programu č. 5 – Rozpočet na rok 2021 

Rozpočet na rok 2021 – Ing. Josef Smetana seznámil přítomné s rozpočtem na rok 2021. Předseda, 

Mgr. Vojtěch Pospíšil se dotázal přítomných, zdali má někdo dotaz k rozpočtu na rok 2021. Rozpočet 

byl projednán bez připomínek. 

Usnesení č. 5/59 

Členská schůze RP schvaluje rozpočet Regionu Podluží na rok 2021 bez připomínek. 

                                 H: 11-0-0 

Střednědobý výhled rozpočtu pro roky 2022 a 2023 – Ing. Josef Smetana seznámil přítomné 

s návrhem střednědobého výhledu rozpočtu svazku obcí Region Podluží pro roky 2022 a 2023. 

Usnesení č. 5b/59 

Členská schůze RP schvaluje střednědobý výhled rozpočtu svazku obcí Region Podluží pro roky 2022 a 

2023 bez připomínek. 

                                 H: 11-0-0 



 3 

Bod programu č. 6 – Plán inventur 2020 

 

Plán inventur 2020 – Ing. Josef Smetana představil všem přítomným plán inventur na rok 2020. Tento 

dokument byl starostům předem rozeslán k prostudování. Upozornil, že je potřeba schválit 

inventarizační komisi, do které byli navrženi: předsedkyně Bc. Jana Filipovičová, členové Tomáš 

Makudera a Ing. Ivo Padalík. Předseda svazku poté vyzval přítomné k hlasování.  

Usnesení č. 6/59 

Členská schůze RP schvaluje plán inventur na rok 2020 a složení inventarizační komise: předsedkyně 

Bc. Jana Filipovičová, členové Tomáš Makudera a Ing. Ivo Padalík. 

                                 H: 11-0-0 

 

 

Bod programu č. 7 – Různé (Výzva Regionu Podluží zainteresovaným 
subjektům, pro zajištění ochrany přírody a krajiny v lokalitě Soutok Moravy 
a Dyje na základě žádosti města Lanžhot o podporu obcí DSO, Adaptační 
strategie RP, Informace o realizaci projektu Stromořadí pro RP, Aktuální 
situace COVID-19 a dopad na obce) 
 
Výzva Regionu Podluží zainteresovaným subjektům, pro zajištění ochrany přírody a krajiny  

v lokalitě Soutok Moravy a Dyje na základě žádosti města Lanžhot o podporu obcí DSO 
Starosta, Mgr. Ladislav Straka, informoval přítomné, že z důvodu vládních nařízeních skrze 

koronavirovou nákazu, byl přesunut kulatý stůl ve věci žádosti lokality Soutoku Moravy a Dyje na 

28.1.2021. Dále poděkoval všem za podporu v této výzvě, a rozesláním rozdělovníku na dotčené 

subjekty, kteří podnět vzali vážně, přislíbily, tak účast u kulatého stolu, jsou to např. Lesy ČR, Závody 

Židlochovice, AOPK, kancelář hejtmana JMK, Biosféra Dolní Morava, senátorka Ing. Bc. Anna 

Hubáčková, LVA, a další. Budou vytvořeny pracovní skupiny, které dají návrh na změnu legislativy, 

modernizovali ji, novelizovali zákon o ochraně přírody, kdy by i samospráva měla větší vliv. Díky 

medializaci, změnili Lesy ČR postoj k ochraně této lokality, a snaží se více diskutovat. Novou informací 

je spolupráce Lesů ČR a Ministerstva živ.prostředí, kdy se dohodly na plánech po dobu dalších 10 let. 

Starosta, Ing. Zdeněk Tesařík se dotázal, co dělá Anežka Bartošová v rámci lokality Soutoku Moravy  

a Dyje. Starosta Straka odpověděl, že provádí výzkum, kdy zkoumá kvalitu olistění, barevnost, sbírá 

nejrůznější vzorky. Iniciátorka petice o záchranu Soutoku, jako „Moravské amazonie“. Následovala 

diskuze. 

 

Na jednání se dostavil starosta, Mgr. Libor Balga. 

Usnesení č. 7a/59 
Členská schůze bere na vědomí informace o žádosti Města Lanžhot a jeho výzvy k zajištění ochrany 

přírody a krajiny Soutoku Moravy a Dyje. Nový termín kulatého stolu se uskuteční 28.1.2021. 

                                                              H:12-0-0 

 

Adaptační strategie Regionu Podluží – PhDr. Jan Závěšický – přivítal se s přítomnými a seznámil je 

s předběžným rozsahem jednotlivých problematických oblastí a témat, která vzešla z krátkého 

dotazníku.  Největším problémem dané oblasti bylo uvedeno sucho, teplotní problematika, klimatické 

změny, kvalita půd, povodně. Jako za nejméně problematické je dodání elektřiny, dopravní obslužnost 

či telekomunikace.  Na základě zjištěných skutečností, budeme stavět celou analytickou část. Do konce 

ledna 2021 by se uskutečnil vstupní seminář, do kterého bychom zapojili veřejnost, aby byla strategie 

viditelná navenek. Vytvoříme hotovou skicu návrhové části, s prioritními tématy, která vzejdou z obcí, 

veřejnosti, aktéra mi z okolí, např. zemědělci. Následovala diskuze. 
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Usnesení č. 7b/59 
Členská schůze bere na vědomí  informace o Adaptační strategii Regionu Podluží. 

                                                                                                                                                        H:12-0-0 

          

Informace o realizaci projektu Stromořadí pro RP – Ing. Josef Smetana sdělil, že probíhá obnova  

a péče na lipových alejích v obci Týnec-Hrušky a Tvrdonice-Jižní Morava, na které jsme opět obdrželi 

dotaci z JMK. Proběhl soupis poškozených jedinců a zaslána cenová kalkulace na pořízení nových 

stromů. Cenová nabídka obsahovala cenu za menší obvod kmínku a větší. Starostové dotčených obcí si 

zvolili cenovou nabídku vyšší na pořízení nových stromků. Cena celkem je 140 tisíc Kč, 50 tisíc Kč 

tvoří dotace z JMK. Dále požádal přítomné, že pokud bude možné dotaci žádat i v příštím roce, aby 

zmapovaly situaci, a může se opět dotační titul připravit. Například by obnova mohla být zajištěna ještě 

v obci Ladná, kde je vysázena lipová alej.  

 

Usnesení č. 7c/59 
Členská schůze bere na vědomí  informace o realizaci projektu – Stromořadí pro Region Podluží. 

                                                                                                                                                        H:12-0-0 

 

Aktuální situace COVID-19 a dopad na obce – předseda, Mgr. Vojtěch Pospíšil sdělil, že kraje, obce 

a města přijdou letos řádově o miliardy korun, které jim každoročně plynou z daní a ze státního 

rozpočtu. Stát obce, kraje a města okrádá o peníze, a ponechává je pro vlastní potřebu. Ekonomicky se 

nás snaží centralizovat. Musíme tak čelit výpadkům příjmů v mnoha oblastech. Samosprávy velkou část 

peněz získávají z daní, které si podle rozpočtového určení daní mezi sebe rozdělují stát, kraje a obce. Už 

nyní je přitom jasné, že stát vybere na daních mnohem méně než před rokem. Následovala diskuze.  
 

Usnesení č. 7d/59 
Členská schůze bere na vědomí  informace o aktuální situaci COVID-19 a dopad na obce. 

                                                                                                                                                        H:12-0-0 

 

Bod programu č. 8 – Diskuse 
Mikulčice – informační panely – Starostka, Marta Otáhalová, informovala přítomné o možnosti 

pořízení informačních tabulí od firmy Stillus a cenovou nabídku od firmy Machovský. V mapě budou 

nakreslena místa pro ubytování, stravování, sklepy a památky atd. Ing. Josef Smetana konstatoval, že 

Region Podluží žádal o dotaci v rámci MAS Jižní Slovácko, PRV čl. 20. na aktualizaci mapových 

panelů. Na mapových podkladech se již pracuje a probíhají s jednotlivými členskými obcemi 

aktualizace. Předseda, Mgr. Vojtěch Pospíšil poděkoval za nabídku pro Region Podluží, ale práce na 

mapových podkladech již probíhají v rámci dotace MAS Jižní Slovácko, PRV čl. 20. 

Dálnice D55 -  Starostka, Marta Otáhalová vznesla další dotaz k diskuzi. Jedná se o situaci dálnice D55, 

kdy se dotčeným obcím Hrušky, Moravská Nová Ves, Lužice a Mikulčice dostaly informace  

o projektu budoucí dálnice D55. V této věci, má nejvíce informací starosta Mgr. Bc. Marek Košut. 

Starostové krátce diskutovali nad problematikou dálnice D55 a je nutné společnými silami se k situaci 

vyjádřit, požádat o přesné informace, zainteresovat organizace, poslance. Místopředseda, Mgr. Josef 

Osička navrhuje diskuzi přesunout na příští jednání, kdy bude zajištěno více informací k této 

problematice a také se ve věci obrátíme na starostu Mgr. Bc. Marka Košuta, který je o situaci nejvíce 

informován. 

 

Čaje RP - Starostka, Marta Otáhalová se dotázala, jak to vypadá s krabičkami čajů Podluží. Ing. Josef 

Smetana odpověděl, že pokud to bude možné z důvodu vládních nařízeních, tak bychom se domluvili ve 

společnosti Sonnentor na přichystání krabiček čajů a poté je do vánoc distribuovaly.  

 

Ples Regionu Podluží - Místopředseda, Mgr. Josef Osička sdělil přítomným, že jsou dotazy na ples 

Regionu Podluží, zda-li se v lednu 2021 uskuteční či nikoliv. Rozhodnutí o konání plesu bude 

projednáno na příští Členské schůzi v Dolních Bojanovicích.  
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Dále starostové diskutovali nad novelou zákona o odpadovém hospodářství, a jiné.  

 

Usnesení č. 8/59 
Členská schůze bere na vědomí  informace z bodu diskuze.  

                      H:12-0-0 

 

                                                                                                                               

Bod programu č. 9 – Závěr 

Místopředseda svazku Regionu Podluží, Mgr. Josef Osička, poděkoval přítomným za účast. 

Příští zasedání Členské schůze se uskuteční v úterý 5. ledna 2021 v Dolních Bojanovicích, začátek  

v 10.00 hod.  

 

Zapsala: Bc. Eliška Petrlová 

 

 

V Prušánkách dne 1. 12. 2020 

 

Předseda: Mgr. Vojtěch Pospíšil   .................................................... 

 

 

 

 

Místopředseda: Mgr. Josef Osička    .................................................... 


